
Malé zamyšlení – emaily. 
 

 

Stalo se ,,milým zvykem“ dělit se se svými známými, většinou čtenáři, o emailové 

zprávy na internetu v domnění, že jim to bude ku prospěchu, když budou v obraze o 

hrubohmotném dění . Když usednu k PC, a uvidím tam záplavu emailů, spíše mne to 

znepokojí, kolik času mi to zabere, než je alespoň v rychlosti projdu. Většina nemá takovou 

důležitost, aby mi byla k duchovnímu prospěchu, přestože se o tento v životě jedná 

především.     

Např. zprávy, kolik platí poslanci za obědy v jídelně PS a zprávy podobného 

charakteru. I když mohou být pravdivé, většinou jsou to neověřené pomluvy, které staví 

někoho do špatného světla. Při přeposílání takových emailů bychom měli být více bdělí, co 

tyto zprávy ve čtenářích vyvolají za reakci. Jestliže usilujeme o to být vědoucími lidskými 

duchy, a jsme přesvědčeni o dokonalosti Boha a jeho zákonů, měli bychom vědět, že žádná 

nespravedlnost neexistuje a každý sklízí, co zasel.  

U nevědoucích tyto zprávy vyvolají závist, že jiní se mají lépe apod. A mohou to být 

právě ti, kteří v některých z minulých životů tyto „dobře se mající“ utiskovali. Jsme 

přesvědčeni přece o spravedlnost Jeho zákonů!  Proč tedy takové zprávy rozšiřovat? 

Nesloužíme tím k projasňování Země, ale sloužíme temnotám k posilování útvarů závisti, 

případně v tom lehčím smyslu alespoň útvarů nespokojenosti a nevraživosti. To je ta čistota 

myšlenek, o kterou usilujeme?  

Též mnohé zábavné ukázky různých zajímavostí a dovedností zaberou čas, kterého 

nemáme přebytek. Stačí si poslechnout zprávy o dění, které se v různých zemích odehrává a 

zasahuje je. Neměli bychom spíše přemýšlet, které příčiny vyvolaly tak těžké následky? 

Většina lidí, jestliže se s nimi dostaneme do hovoru, tvrdí, že tomu tak přece bylo vždycky. 

Že bylo 7 let hubených a potom 7 let hojnosti.  

Něco málo kladného přináší ukázky krásné krajiny a jejich zvířecích obyvatel. Příroda 

a její obyvatelé se vždy řídili zákony Stvořitele na rozdíl od nás, lidí. Můžeme obdivovat 

dokonalost a krásu tvarů, které se zformovalo z nejvzdálenějšího Stvořitelova záření přes 

bytostné pomocníky. Vyvolá to v nás obdiv a úctu. Ale jaký přínos to přináší lidskému 

duchu? Je to jako u prostřeného talíře. Obdivujeme, ale harmonii krásy my, lidé, narušujeme.  

Další emaily tvoří typ – přání něčeho krásného a doporučení – pošli to dál (někdy 

s dodatkem, jestliže to neuděláš, stane se ti něco nemilého).  

Také popisování minulých událostí v politickém dění a nepodložené konspirace. Čím 

přispějí k našemu duchovnímu růstu, jestliže jim budeme věnovat velkou část našeho času. 

Vytvářením myšlenkových útvarů o něčem, čeho jsme se neúčastnili, a tedy nevíme? Je třeba 

pozorovat především to, co z nás vychází. Jestli to boří, nebo buduje. Vše, co je nepodstatné, 

nás zatěžuje a oddaluje od cíle- duchovního domova. Také více samostatnosti je třeba. Jsme 

odpovědni sami za sebe, a dotazy na názory druhých nás neposunou v duchovním vývoji dál.  

Při bdělém pozorování dění lze pozorovat propastný pokles morálky, i duchovních 

hodnot. Zasévá se nedobré zrno a může se tedy očekávat bohatá sklizeň? Buďme bdělí 

cítěním, abychom tuto neblahou sklizeň nerozmnožovali, a přemýšlejme a vyciťujme, co naše 

přeposlané emaily druhým přinášejí. A nejen jim, především nám samým.  

A ještě dodatek. Je vhodné tiše sledovat spíše ty, na které temno, většina, nejvíce 

útočí. Tam jsou světlé, v nynější době spíše světlejší hodnoty.  

 

                                                                                                               Brno 2020  L.H.    

 


